
 
 
 
 
 

 

Der afholdtes ordinær generalforsamling i Dansk Nova Scotia Duck Tolling Retrieverklub lørdag den 

8. marts 2025 kl. 14.00 i DKKs aktivitetscenter i Ringsted. 

 

Til stede var 13 stemmeberettigede personer.  

 

Fra bestyrelsen deltog Annette Stentsøe, Lars Møller, Ann-Kathrine Olesen, Sanne Gram-Nielsen, 

Flemming Stig Hansen og Lis Kudsk.  

 

Formanden, Annette Stentsøe, bød velkommen og gik herefter over til første punkt på dagsordenen.  

 

Ad 1 Valg af dirigent 

 

Bestyrelsen foreslog Bjarke Sabroe, som blev valgt uden modkandidater.  

 

Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og 

afholdtes rettidigt iht. klubbens vedtægter.  

 

Ad 2 Valg af referent 

 

Bestyrelsen foreslog Lis Kudsk, som blev valgt uden modkandidater. 

 

Ad 3 Valg af 2 stemmetællere 

 

Christine Nørskov Sørensen og Anette Hadenfeldt blev valgt som stemmetællere. 

 

Ad 4 Godkendelse af formandens beretning 

 

Formanden tilføjede til den skriftlige beretning, at bestyrelsen er imponeret over antallet af aktiviteter 

i klubben, som faktisk svarede til, at der blev afholdt en aktivitet hver anden weekend. Hun takkede 

alle de frivillige for indsatsen. 

 

Der var følgende bemærkninger til beretningen:  

 

Johnny Selvig roste først bestyrelsen for arbejdet med at overdrage kassererposten. Dernæst oplyste 

han, at en af hans kæpheste var at få aktiveret de ”usynlige” medlemmer, og han var glad for at se, at 

der var kommet godt gang i den del. Han savnede dog nogle aktiviteter for ”familiehunde” og 

spurgte, om der var planlagt noget for dem. Han spurgte desuden om, hvorvidt bestyrelsen havde 

gjort sig nogle overvejelser om, hvordan man skal bruge af det store overskud, som klubben pt. har. 

Endelig var han glad for at høre, at der fremover er planlagt ét fysisk klubblad til medlemmerne. Han 

bad i den forbindelse om, at man blev bedre til at læse korrektur på bladet.  

 

Med hensyn til ønsket om aktiviteter for ”familiehunde” svarede Annette Stentsøe, at bestyrelsen har 

et stort ønske om flere og andre aktiviteter end jagt og spor. Der mangler dog flere frivillige hænder 

til at arrangere disse ting; bestyrelsen kan ikke gøre det alene – og det kunne i første omgang bare 
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handle om en gåtur. Johnny Selvig foreslog, at man eventuelt overvejer at sætte deltagerbidraget ned 

på diverse arrangementer. Til dette svarede Annette Stentsøe, at bestyrelsen ønsker, at klubbens 

overskud skal komme alle til gode. Og hvordan sørger vi så for det? Det er noget af det, bestyrelsen 

skal diskutere.  

 

Hvad angår klubbladet oplyste Annette Stentsøe, at bladets redaktør meget gerne vil lave bladet. Den 

store udfordring er, at der ikke bliver indsendt bidrag til bladet fra klubbens medlemmer. Hvis vi 

skal have et klubblad, så er det nødvendigt, at medlemmerne bidrager med diverse artikler.  Nu vil 

bestyrelsen se, hvordan det kommer til at fungere med ét årligt fysisk blad. Både bestyrelse og udvalg 

vil bidrage, men det er stadig nødvendigt, at der også kommer indlæg fra medlemmerne. Og 

bestyrelsen vil være opmærksom på, at der bliver læst bedre korrektur fremadrettet.  

 

Hanne Sølvkjær mindede om, at det er vigtigt at oplyse deadline for bladet. Hun havde oplevet at 

sende noget ind, som ikke kom med, da hun havde misset deadline. Mette Risum oplyste, at hun 

havde et fast indlæg i bladet, og deadline altid har været den 20. i måneden.  

 

Hanne Søndenbroe henviste til ønsket om flere aktiviteter og foreslog, at man evt. kunne overveje at 

tage trænere ind udefra til at træne familiehunde. Man kunne også arrangere en dag, hvor man kan 

introducere medlemmerne for forskellige typer discipliner. Annette Stentsøe svarede, at netop en 

slags ”familiedag” er noget af det, bestyrelsen har tænkt over. Men der er stadig behov for, at nogle 

tager initiativet.  

 

Der var ikke flere bemærkninger til beretningen, som herefter blev enstemmigt godkendt.  

 

Ad 5 Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse og meddelelse om 

 ansvarsfrihed (decharge) 

Bente Vestbach præsenterede sig selv. Hun har arbejdet med økonomi i hele sit professionelle liv 

samt været kasserer i flere forskellige foreninger. Hun havde dog aldrig prøvet noget som denne 

overtagelse af kassererposten i Tollerklubben. Det havde været et stort og hårdt arbejde. Bente 

Vestbach gennemgik herefter regnskabet:  

Indtægterne kommer fra medlemskontingent, diverse deltagergebyrer samt sponsorindtægter.  

Udgifterne består af udgifter til diverse dommere og hjælpere, rejseomkostninger samt 

hotel/overnatning, forplejning, leje af terræn og hal til hhv. prøver og udstilling, diverse materialer, 

præmier, betaling til DKK for administration samt diverse gaver.  

Under driftsomkostninger er administrationsomkostninger, som skyldes, at man har skiftet kasserer 

og som består af gebyr til banken.  

Mette Risum spurgte, hvilke uddannelser og kurser, der er udgifter til. Annette Stentsøe svarede, at 

det var udgifter til at uddanne stifindere (som vi bruger på sporprøverne) samt uddannelse af 

jagtprøvedommer.  

Anette Hadenfeldt spurgte ind til rejseomkostningerne. Bente Vestbach oplyste, at det er 

rejseomkostninger for diverse dommere til udstilling, jagt- og sporprøver samt kørselsudgifter til de 

hjælpere, der er berettiget til dette. Udgifterne er bogført under de enkelte arrangementer. Anette 

Hadenfeldt efterlyste mulighed for at se udgifter og indtægter på de enkelte arrangementer. Dette tog 

bestyrelsen til efterretning.   



Mette Risum spurgte, om klubben kun har to udvalg – jagt og spor – da hun ikke kunne se, at der har 

været mødeudgifter til udstillingsudvalget. Lars Møller svarede, at de to medlemmer af 

udstillingsudvalget jævnligt ser hinanden og afholder møde, når de alligevel ses. Derfor er der ingen 

udgifter. Øvrige udvalg havde ikke afholdt møder i 2024.  

Annette Stentsøe forklarede, at der er stor forskel på, hvad udvalgene bruger penge på. Bestyrelsen 

har givet udvalgene mulighed for at mødes fysisk en gang om året eksternt, hvor de kan holde et 

dagsmøde og indtage en god frokost. Bestyrelsen ser gerne, at alle udvalg gør brug af dette tilbud.  

Bente Vestbach fortsatte sin gennemgang af regnskabet med at oplyse, at posten ”lagervarer” under 

aktiver er præmierosetter og -dummyer, som ikke er blevet brugt i 2024. De bliver overført til 2025. 

Mette Risum gjorde opmærksom på, at der ikke var udgifter til dette i 2023. Lars Møller svarede, at 

han havde købt et større parti rosetter i slutningen af 2024 til brug på sporprøver, jagtprøver og 

udstillinger i 2025. Han gjorde opmærksom på, at rosetter er bekostelige, så der er ikke tale om et 

stort lager af rosetter men nærmere et mindre lager af dyre rosetter. Johnny Selvig gjorde 

opmærksom på, at dette var en praksisændring, da man tidligere havde udgiftsført rosetter, når man 

indkøbte dem.  

Med disse bemærkninger blev regnskabet enstemmigt godkendt, og bestyrelsen blev givet 

ansvarsfrihed.  

Ad 6    Budgetbehandling, herunder evt. fastsættelse af kontingent 

Bente Vestbach indledte med at oplyse, at budgettet var lagt ud fra regnskabet for 2024 og er baseret 

på bestyrelsens beslutninger for 2025.  

Et nyt punkt på budgettet er indmeldelse af hvalpekøbere. Mht. aktiviteterne er der taget 

udgangspunkt i 2024. Sponsorindtægterne er nedsat, da klubben jo ikke længere udgiver et fysisk 

blad.  

Udgifterne ligger på niveau med 2024. Under drift af klubben er posten ”uddannelse” forhøjet, 

ligesom ”møder og logistik” er forhøjet baseret på, at bestyrelsen ønsker at afholde flere fysiske 

møder og ønsker, at udvalgene gør det samme.  

Mette Risum gjorde opmærksom på, at der mangler ”minus” foran udgiften for Tollerbladet og 

hjemmesiden. Bente Vestbach var enig i det og vil sørge for, at det blive rettet. Der er i budgettet ikke 

taget højde for, at der fremover er planlagt én fysisk udgivelse af Tollerbladet, da første blad først vil 

blive udgivet i begyndelsen af 2026.  

Johnny Selvig henviste til posten ”møder og logistik” og oplyste, at det højeste beløb denne post 

tidligere har været, var 31.000 kr. Han mente derfor, at når der var afsat 50.000 kr. på posten, skal der 

afholdes noget ekstraordinært. Lars Møller svarede, at det er planen, at bestyrelsen vil afholde flere 

fysiske møder. Annette Stentsøe tilføjede, at man har brugt 25.000 kr. på posten i et år, hvor der stort 

set kun har været afholdt onlinemøder. Så 50.000 kr. er ikke højt sat. Hanne Søndenbroe henviste til, 

at udgiften jo også afhænger af, hvor folk bor henne i landet, og om der er mulighed for samkørsel.  

Johnny Selvig henviste til, at bestyrelsen igen budgetterer med et større overskud og spurgte, 

hvordan bestyrelsen har tænkt sig at bruge pengene. Han foreslog, at man evt. kunne sætte 

kontingentet ned. Dirigenten bad bestyrelsen tage dette forslag med i de kommende drøftelser.  



Ad 7 Behandling af indkomne forslag 

  

Bestyrelsen havde stillet en række ændringsforslag til vedtægterne, og disse blev behandlet hver for 

sig. Johnny Selvig spurgte, om de foreslåede ændringer var forhåndsgodkendt hos DKK, hvilket Lars 

Møller kunne bekræfte.  

 

Forslag 1 - §5, stk. 4-5: 

Ændringerne i stk. 4-5 er redaktionelle ændringer ifm. at bestyrelsen ønsker, at vedtægternes §6, stk. 2 

ændres og handler om udmeldelse og krav om seneste betaling af kontingentet. Johnny Selvig 

spurgte, om man fremover vil være stemmeberettiget til generalforsamlingen i det øjeblik, man har 

betalt kontingent. Lars Møller svarede, at man er stemmeberettiget efter seks måneders medlemskab. 

Johnny Selvig spurgte herefter, om dette kan administreres i Hundeweb, hvilket Lars Møller 

bekræftede. Anette Hadenfeldt henviste til, at opdrættere nu skal betale for at indmelde 

hvalpekøbere, hvor det tidligere var bestyrelsen, der havde omkostningen. Annette Stentsøe svarede, 

at den beslutning var truffet på baggrund af, at det var bestyrelsen opfattelse, at nogle opdrættere 

meldte deres hvalpekøbere ind uden at have spurgt om tilladelse, hvilket strider mod GDPR-

reglerne. Bestyrelsen tror, at dette ændrer sig, fordi opdrætterne nu skal betale for at melde deres 

hvalpekøbere ind. Lars Møller tilføjede, at det har været et administrativt irritationsmoment for 

bogholder og revisor, når de indmeldte hvalpekøbere ikke fortsætter deres medlemskab ved ikke at 

betale det opkrævede kontingent, da der – hvis de senere vælger at melde sig ind igen – ligger et krav 

på dem for det manglende kontingent, som i princippet skal betales, inden de kan genindmeldes. 

Mette Risum spurgte, om hvalpekøberne får, hvad der svarer til et årskontingent, hvilket Lars Møller 

bekræftede.   

 

Ændringen af §5, stk. 4-5 blev enstemmigt godkendt.  

 

Forslag 2 - §11, stk. 2-5: 

Lars Møller forklarede, at som det er nu, lægges der efter møder et kort resumé på klubbens 

Facebook-side. Efterfølgende offentliggøres referatet på klubbens hjemmeside. Bestyrelsen vil derfor 

gerne have lov til at tilføje, at indkaldelse til generalforsamlingen også kan offentliggøres på sociale 

medier. Hanne Sølvkjær spurgte, om e-mail er dækket af denne ordlyd. For at sikre, at e-mail også er 

dækkende, foreslog Lars Møller på bestyrelsens vegne, at ”e-mail” tilføjes. Mette Risum mente, at 

indkaldelse til generalforsamling indkaldes via e-mail til de enkelte medlemmer. Lars Møller svarede 

hertil, at det tydeligt fremgår af vedtægterne, hvordan der indkaldes til generalforsamling, og dette 

ønsker bestyrelsen ikke at ændre.  

 

Ændringen af §11, stk., 2-5 med tilføjelsen ”e-mail” blev enstemmigt godkendt.  

 

Forslag 3 - §15: 

Johnny Selvig henviste til, at der i den nuværende ordlyd stod 4 årlige udgivelser og mente, at det var 

dækkende for det årlige blad samt de nyhedsbreve, som bestyrelsen nu vil udsende. Annette Stentsøe 

svarede, at den nuværende ordlyd siger, at der tilstræbes fire årlige udgivelser, og det er ikke det, 

bestyrelsen ønsker. Lars Møller tilføjede, at bestyrelsen gerne vil tydeliggøre, hvad de forskellige 

udgivelser er. Tollerbladet er et reelt klubblad, der er professionelt sat op, hvor Tollerinfo er et 

nyhedsbrev, der ikke kræver den store grafik. Baggrunden for nyhedsbrevene er at gøre det nemmere 

for bestyrelsen at få sendt info ud til medlemmerne.  

 

Ændringen af 15 blev enstemmigt vedtaget.  

 

 



§9, stk. 7  

Er en redaktionel ændring, da referaterne ikke underskrives, men godkendes via e-mail eller andet 

elektronisk medie.  

 

Denne ændring blev enstemmigt vedtaget uden debat.  

 

§19, stk. 2  

Er en redaktionel ændring hvor datoen for vedtagelsen af de nye vedtægter bliver tilføjet.  

 

Denne ændring blev enstemmigt vedtaget uden debat 

 

Lars Møller oplyste, at bestyrelsen havde håbet at kunne sende vedtægtsændringer til elektronisk 

urafstemning, men det tillader vedtægterne ikke, og det er ikke muligt pt. at ændre vedtægterne på 

dette punkt. Bestyrelsen har derfor valgt at lave køre de præsenterede vedtægtsændringer igennem 

og gemme punktet om elektronisk afstemning til et andet tidspunkt. De på generalforsamlingen 

besluttede vedtægtsændringer vil derfor blive sendt til urafstemning via almindelig post.  

 

Ad 8 Valg af bestyrelse og suppleanter 

 

Der var følgende bestyrelsesmedlemmer på valg:  

 

Lars Møller og Lis Kudsk, der begge modtog genvalg. Der var ikke øvrige kandidater til posten, 

hvorfor Lars Møller og Lis Kudsk blev genvalgt for en 2-årig periode.  

 

Suppleant Flemming Stig Hansen havde ikke ønsket genvalg. Trine Bek Gold havde skriftligt 

tilkendegivet, at hun var villig til at stille op som suppleant til bestyrelsen. Da der ikke var andre 

kandidater, blev Trine Bek Gold valgt som suppleant til bestyrelsen for 1 år.  

 

Ad 9 Valg af revisor og revisorsuppleant 

 

Johnny Selvig ønskede ikke genvalg som revisor. Uffe Høj havde forinden generalforsamlingen 

tilbudt sit kandidatur og blev valgt som klubbens revisor.  

 

Mette Risum blev genvalgt som revisorsuppleant.  

 

Ad 10 Eventuelt  

Anette Hadenfeldt henviste til bestyrelsens beslutning om at sætte prisen ned for baby- og 

hvalpeklasser på udstillinger og spurgte, hvad begrundelsen for dette er. Hun ville også gerne vide, 

hvor mange hvalpekøbere, der er blevet meldt ind sidste år. Annette Stentsøe svarede, det der sidste 

år blev meldt hvalpekøbere ind fra syv kuld. Efter at der er indført betaling af indmeldelse af 

hvalpekøbere pr. 1. januar 2025, er køberne af to kuld blevet indmeldt. Annette Stentsøe tilføjede, at 

hvalpekøbere, der allerede er medlem af klubben, ikke får gavekort til udstilling, sporprøve og 

tollerbrugsprøve. Det er alene forbeholdt nye medlemmer af klubben. Og baggrunden for at sætte 

prisen ned på de to klasser er, at bestyrelsen meget gerne vil have folk til at blive aktive i klubben. 

Det samme er baggrunden for gavekortet til nye medlemmer. Anette Hadenfeldt opfordrede til, at 

der også gives rabat til klasserne for de ældre hunde.  

 

Mette Risum henviste til, at klubben har ca. 330 medlemmer og spurgte, om bestyrelsen ved, hvor 

stor en andel af tollere i DK, dette omfatter. Annette Stentsøe ville skyde på, at ca. ¼ af ejere af tollere 

er medlem af klubben.  



Mette Risum henviste til ønsket om at få igangsat nogle aktiviteter – især for hvalpe - og spurgte, 

hvordan bestyrelsen vil få dette til at ske. Annette Stentsøe henviste til, at der de seneste år har været 

afholdt Working Weekend med stor succes, og at man i år vil prøve at få lavet et decideret 

hvalpehold. Udfordringen med at lave hvalpetræning er, at de er spredt over hele landet, og det er 

derfor svært at samle et hold. Hanne Sølvkjær tilføjede, at hun flere gange har annonceret 

hvalpetræning – også for tollerhvalpe – og ikke har fået en eneste henvendelse. Mette Risum fandt, at 

klubben tidligere var bedre til at få fat i de mere passive medlemmer. Hanne Sølvkjær mente, at 

problemet også kunne være, at mange bare ønsker en hvalp men kun som ”familiehund”, og at de 

derfor ikke er interesseret i at træne.  

 

Mette Risum ville gerne, hvis bestyrelsen/klubben var bedre til at formidle feriepasning af 

medlemmernes hunde. Lis Kudsk mente ikke, at det er noget, bestyrelsen/klubben skal være 

involveret i pga. risikoen for at blive erstatningsansvarlig for eventuelle skader forvoldt af disse 

hunde. Hun opfordrede til, at medlemmerne rækker ud til andre medlemmer via klubbens Facebook-

side.  

 

Flemming Stig Hansen oplyste, at han sammen med en flok andre tollerejere har igangsat træning i 

Syddanmark. Træningen foregår udenfor klubregi og kom i stand efter en Working Weekend. Han 

påpegede, at man skal passe på ikke at slide bestyrelsen op. Bestyrelsen er alle aktive med egne 

hunde og er desuden opdrættere. Det er på tide, at de øvrige 325 medlemmer af klubben kommer på 

banen.  

 

Hanne Sølvkjær foreslog, at man bruger klubbens Facebook-side til at undersøge, hvad 

medlemmerne efterspørger af aktiviteter. Flemming Stig Hansen oplyste, at bestyrelsen har talt om at 

prøve at få startet noget Nosework-træning. Det kræver dog, at der kan findes nogle tovholdere.  

 

Solveig Pedersen mente, at det var lettere at igangsætte aktiviteter, da man havde kredsene. Annette 

Stentsøe svarede, at problemet med kredsene var, at der kun var et par enkelte kredse, der var aktive. 

Og af den grund nedlagde bestyrelsen kredsene.  

 

Annette Stentsøe henviste til den challenge, som Christine Nørskov Sørensen havde igangsat. Efter 

den første challenge blev der sendt 48 videoer ind, så det har indtil videre været en succes. Alle skal 

være velkomne til at sætte noget tilsvarende i gang, og bestyrelsen stiller gerne præmier på højkant. 

 

Mette Risum foreslog, at terminerne for Tollerbladet bliver tilføjet kalenderen på hjemmesiden. 

Bestyrelsen tog dette til efterretning.  

 

Der var ikke flere bemærkninger under eventuelt, og formanden takkede dirigenten for en god 

ledelse af mødet og erklærede generalforsamlingen for afsluttet.  

 

 

_________, den      . marts 2025 

 

 

 

_____________________________    ____________________________ 

Bjarke Sandø Sabroe     Lis Kudsk 

Dirigent     Sekretær 


